
Protokół Nr L/18
z  sesji Rady Miejskiej

odbytej w dniu 30 stycznia 2018 r.

Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 900 w sali konferencyjnej Ratusza, na
Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył  obrady pięćdziesiątej sesji  Rady Miejskiej VII
kadencji. Powitał serdecznie wszystkich Radnych, Burmistrza, zaproszonych gości.  

Zgodnie  z  listą  obecności,  aktualnie  w  posiedzeniu  uczestniczyło  13  Radnych,  co  wobec
ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie
prawomocnych uchwał. 

Lista obecności -   stanowi załącznik Nr 1

 Porządek obrad przedstawiał się następująco:
1. Otwarcie obrad.
2. Powołanie sekretarza sesji.
3. Podjęcie uchwał w sprawach:

1/  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  określenia  szczegółowych  zasad,  sposobu  i  trybu
umarzania,  odraczania  terminu  spłaty  lub  rozkładania  na  raty  płatności  należności
pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny  przypadających  Gminie  Bystrzyca
Kłodzka  lub  jej  jednostkom  organizacyjnym,  warunków  dopuszczalności  pomocy
publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, wskazania
organu  uprawnionego  do  udzielania  tych  ulg  oraz  o  niedochodzeniu  należności
o  charakterze  cywilnoprawnym  przypadających  Gminie  Bystrzyca  Kłodzka  lub  jej
jednostkom organizacyjnym;

           2/  wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy
                najmu;
           3/  określenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych, na cele niezwiązane
                z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg;
           4/  zrzeczenia się w całości odszkodowania za nieruchomości przejmowane przez
                Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad;
           5/  zamiaru likwidacji Gimnazjum dla Dorosłych w Bystrzycy Kłodzkiej;
           6/  zamiaru likwidacji Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Bystrzycy Kłodzkiej;
           7/  zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej dla Dorosłych nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej;

      8/  planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej na rok 2018;
        9/  dopłat do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia
             ścieków.  

4. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji.
5. Informacje Burmistrza.
6. Zapytania Radnych.
7. Informacje Przewodniczącego Rady.
8. Sprawy różne i wolne wnioski.
9. Zamknięcie obrad.

Ad 2.  Powołanie sekretarza sesji. 
Przewodniczący  Rady przystąpił  do  realizacji  punktu  –  „Powołanie  sekretarza  sesji”
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełnił Radny – Leszek Stróż.
W związku  z  tym,  że  nie  było  uwag,  Przewodniczący poddał  pod  głosowanie  propozycję.  Za
wyborem  sekretarza  sesji  w  osobie  Radnego  Leszka  Stróża  w  głosowaniu  wzięło  udział
13 Radnych, za oddano 13 głosów, jednogłośnie.   
Przewodniczący Rady przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny być
na piśmie.

Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawach.
1/  Przewodniczący  Rady  -   przedstawił  projekt  uchwały  zmieniającą  uchwałę  w  sprawie
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określenia  szczegółowych  zasad,  sposobu  i  trybu  umarzania,  odraczania  terminu  spłaty  lub
rozkładania  na  raty  płatności  należności  pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny
przypadających  Gminie  Bystrzyca  Kłodzka  lub  jej  jednostkom  organizacyjnym,  warunków
dopuszczalności  pomocy  publicznej  w  przypadkach,  w  których  ulga  stanowić  będzie  pomoc
publiczną,  wskazania  organu  uprawnionego  do  udzielania  tych  ulg  oraz  o  niedochodzeniu
należności  o  charakterze  cywilnoprawnym  przypadających  Gminie  Bystrzyca  Kłodzka  lub  jej
jednostkom organizacyjnym.
Skarbnik – powiedziała, że w grudniu była podejmowana uchwała, jednak w związku z interwencją
Nadzoru Prawnego Wojewody należy w tej uchwale dokonać pewnych zmian. Nadzór Wojewody
prosił o uściślenie pojęć „interes dłużnika” oraz „interes publiczny”, dlatego też w projektowanej
uchwale proponuje się w § 4 dodać ustęp 5, który uściśla te interesy. Interes dłużnika jest wtedy,
gdy uregulowanie należności przez dłużnika spowoduje jego kłopoty finansowe, które zagrażają
jego  egzystencji,  ponieważ  dotknęło  go  jakieś  zdarzenie  losowe,  które  nie  pozwala  na
uregulowanie należności  lub uregulowanie należności  spowoduje,  że będzie musiał  skorzystać
z  pomocy  państwa  w  zakresie  opieki  społecznej.  Natomiast,  gdy  dłużnik,  będący  jednostką
organizacyjną wykaże, że posiada przejściowe kłopoty finansowe, to jest właśnie wtedy ten interes
publiczny. Nadzór Wojewody zwrócił również uwagę, że nie powinno się w uchwałach powtarzać
tego, co mówi ustawa, w związku z tym prosił o uchylenie w § 10 ustępu 4.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 26 stycznia
2018 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej  zmieniającą uchwałę w sprawie
określenia  szczegółowych  zasad,  sposobu  i  trybu  umarzania,  odraczania  terminu  spłaty  lub
rozkładania  na  raty  płatności  należności  pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny
przypadających  Gminie  Bystrzyca  Kłodzka  lub  jej  jednostkom  organizacyjnym,  warunków
dopuszczalności  pomocy  publicznej  w  przypadkach,  w  których  ulga  stanowić  będzie  pomoc
publiczną,  wskazania  organu  uprawnionego  do  udzielania  tych  ulg  oraz  o  niedochodzeniu
należności  o  charakterze  cywilnoprawnym  przypadających  Gminie  Bystrzyca  Kłodzka  lub  jej
jednostkom organizacyjnym. (10 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński – powiedział, że ponownie zgłasza wniosek o wprowadzenie poprawki do
uchwały,  ponieważ dziś  jest  nowelizacja  uchwały,  w  związku z  tym stara  uchwała  obowiązuje
w części i są poprawki, które Pani Skarbnik wymieniła, natomiast w § 10 jest udzielanie ulg i jest
taki zapis „Udzielenie ulg o których mowa w § 4 oraz w § 8, których łączna wartość przekracza 10
tys.  zł,  wymaga uprzedniego  uzyskania  pozytywnej  opinii  Komisji  Rady Miejskiej  w  Bystrzycy
Kłodzkiej właściwej do spraw budżetu”. Powiedział, że Burmistrz Bystrzycy Kłodzkiej przedkłada
do zaopiniowania właściwej Komisji czyli Komisji Budżetu i Finansów propozycję umorzeń nawet
poniżej 10 tys. zł., ale uważa, że dla porządku prawnego dobrze by było, żeby miał obowiązek
przedstawić Komisji do zaopiniowania wnioski powyżej 5 tys. zł. Radny złożył formalny wniosek
i poprosił o jego przegłosowanie.
Skarbnik – powiedziała, że w tym zakresie zgodnie z uwagami Nadzoru Prawnego nie wnoszono
uwag do niniejszej uchwały, natomiast to, o czym mówi Pan Radny Kamiński, to Radni Miejscy
uchwalili w grudniu, czyli jaki ta uchwała ma mieć kształt w tym zakresie, więc dziś ten wniosek jest
bezprzedmiotowy.
Mieczysław  Kamiński  –  powiedział,  że  jego  uwaga  jest  zasadna,  ponieważ  w  momencie
procedownia  nad  jakąkolwiek  uchwałą  można  zmienić  całą  uchwałę,  nawet  tą  poprzednią,
ponieważ jest na nowo procedowana, czyli dziś jest ten punkt, zmiana uchwały i on taki wniosek
składa i prosi o przegłosowanie.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że merytorycznie nie było żadnych uwag, ale tu chodzi o kwotę
i  tę  kwotę  można  zmienić,  bo  uwagi  nie  było,  co  do tej  kwoty  i  on  również  popiera  wniosek
Radnego Mieczysława Kamińskiego. 
Przewodniczący  Rady przystąpił  do  przeprowadzenia  głosowania  nad  wnioskiem  Radnego
Mieczysława Kamińskiego, aby kwota była powyżej 5 tys. zł. 
Rada  w  obecności  14  Radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  2  głosami  za,  9  przeciw,  przy  3
wstrzymujących się odrzuciła wniosek Radnego Mieczysława Kamińskiego. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 11 głosami za, przy 3 wstrzymujących się
podjęła: 
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Uchwałę Nr L/416/18
zmieniającą uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad, 

sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu spłaty lub rozkładania na raty 
płatności należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 

przypadających Gminie Bystrzyca Kłodzka lub jej jednostkom organizacyjnym, 
warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, 

w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, 
wskazania organu uprawnionego do udzielania tych ulg oraz o niedochodzeniu należności

o charakterze cywilnoprawnym przypadających Gminie Bystrzyca Kłodzka 
lub jej jednostkom organizacyjnym

 
 

2/ Przewodniczący Rady  - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu (lokal użytkowy, boks nr 6
położony w hali targowej przy ul. Strażackiej nr 13A).
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że § 1 niniejszej uchwały stanowi, że wyraża się zgodę na
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu lokalu użytkowego boks nr
6 położonego w hali targowej przy ul. Strażackiej nr 13A w Bystrzycy Kłodzkiej. Powiedziała, że w
tym  boksie  jest  przeznaczenie  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  –  sprzedaż  stolarki
okiennej i drzwiowej. Lokal został przydzielony w drodze bezprzetargowej na okres 3 lat, okres ten
upłynął i w związku z tym wynajęcie lokalu użytkowego na okres dłuższy niż 3 lata wymaga zgody
Rady Miejskiej.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 26 stycznia
2018 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie  wyrażenia zgody na
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu (boks nr 6 położony w hali
targowej przy ul. Strażackiej nr 13A w Bystrzycy Kłodzkiej). (10 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński – powiedział, żeby pilnować tych terminów, bo tutaj Pan Marek K. korzysta
bez umowy z lokalu na ul. Strażackiej 13A od 14.11.2017 r., ponieważ lokal był przydzielony na 3
lata od 14.11.2014 r. do 14.11.2017 r., a dziś jest 30.01.2018 r., więc takie procedury powinny być
robione wcześniej, aby nie było takiej sytuacji, że przez 3 m-ce właściwie ten lokal jest użytkowany
bez podstawy prawnej. 
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że Państwo Radni otrzymali komplet materiałów i Pan Marek
K. złożył wniosek 21.12.2017 r., natomiast 28.12.2017 r. bezzwłocznie wniosek wpłynął również
i  projekt  uchwały  do  Komisji  Budżetu  i  Finansów,  zatem  ze  strony  Urzędu  Miasta  i  Gminy
Bystrzyca Kłodzka nie było zwłoki.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr L/417/18
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu
 
 

3/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie określenia stawek opłat
za  zajęcie  pasa  drogowego  dróg  gminnych,  na  cele  niezwiązane  z  budową,  przebudową,
remontem, utrzymaniem i ochroną dróg.
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że taka uchwała była podejmowana w grudniu 2017 r.,
natomiast Nadzór Wojewody skontaktował się z Gminą i poprosił  o zmiany w taki sposób, aby
uchwała miała takie same paragrafy i zapisy, jak inne gminy w Województwie Dolnośląskim oraz
o to, aby wykreślić z uchwały, która była podejmowana wcześniej a upubliczniona w Dzienniku
Urzędowym  Województwa  Dolnośląskiego  w  § 3  zapisy,  które  dzieliły  teren  gminy  Bystrzyca
Kłodzka na teren zabudowany i teren niezabudowany. Wykreśla się również  § 5 w którym było
zapisane, że stawki określonej nie stosuje się w przypadku zajęcia pasa drogowego przez gminę.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 26 stycznia
2018 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie określenia stawek opłat
za  zajęcie  pasa  drogowego  dróg  gminnych,  na  cele  niezwiązane  z  budową,  przebudową,
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remontem, utrzymaniem i ochroną dróg. (10 za, jednogłośnie)

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr L/418/18
w sprawie określenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych, 

na cele niezwiązane
    z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg

4/  Przewodniczący  Rady –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  zrzeczenia  się
w  całości  odszkodowania  za  nieruchomości  przejmowane  przez  Generalną  Dyrekcję  Dróg
Krajowych i Autostrad.
Zastępca  Burmistrza –  poinformowała,  że w § 1  jest  zapis,  że  w  związku  z  planowanym
przejęciem przez Skarb Państwa w trwały zarząd Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad,
oddział  we  Wrocławiu  z  mocy prawa,  nieruchomości  opisanych w  § 2 stanowiących własność
Gminy Bystrzyca Kłodzka,  postanawia  się  zrzec  w całości  odszkodowania  przysługującego za
przedmiotowe  nieruchomości,  ponieważ  przemawia  za  tym  interes  społeczny.  W  § 2  są
wymienione 2 działki – jedna działka to działka nr 207/2 w obrębie Pławnica a druga działka jest
o numerze 207 położona w obrębie Zacisze. Pierwsza działka stanowi o 12 m², natomiast druga
działka o numerze 207 przejmowana jest w części, zatem nastąpi podział tej działki i z szacunku
jaki  wynika  na  dzień  dzisiejszy  to  będzie  w  przybliżeniu  20  m², czyli  ogólnie  zrzeczenie  się
o  którym  mowa  będzie  dotyczyło  ok.  30  m².  Zastępca  Burmistrza  powiedziała,  że  poprawa
bezpieczeństwa ruchu drogowego w Województwie  Dolnośląskim,  która obejmuje miejscowość
Bystrzycę Kłodzką jest w ramach Programu Likwidacji Miejsc Niebezpiecznych i w tej uchwale jest
szczegółowe uzasadnienie w odniesieniu do ustaw, natomiast  ostatni  akapit  stanowi,  że droga
krajowa nr 33 na omawianym odcinku, stanowi ważny, uczęszczany odcinek drogowy, nie tylko
przez lokalną społeczność, ale również przez podróżujących do granicy państwa z jednej strony
oraz w kierunku Kłodzka i do Wrocławia w druga stronę. Dodała, że z uwagi na znaczący ruch oraz
zakwalifikowanie  omawianego  skrzyżowania  do  Programu  Likwidacji  Miejsc  Niebezpiecznych,
realizowanego  przez  Generalną  Dyrekcję  Dróg  Krajowych  i  Autostrad,  przedłożenie
i  procedowanie  nad  przedmiotowym  projektem  uchwały  jest  zasadne,  więc  w  obszarze  tego
skrzyżowania,  jak  również  tych  gruntów,  które  są  wymienione  w  § 2,  są  one  konieczne  aby
dokonać właściwych profili i zjazdów w omawianej inwestycji.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 26 stycznia
2018  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie  zrzeczenia  się
w  całości  odszkodowania  za  nieruchomości  przejmowane  przez  Generalną  Dyrekcję  Dróg
Krajowych i Autostrad. (14 za, jednogłośnie)
Dariusz Piotrowski – zapytał, czy jest jakiś plan wobec skrzyżowania niżej, czyli od strony Pana
Tomali, ponieważ te światła mają być też ze względu na bezpieczeństwo.
Zastępca  Burmistrza  –  zaproponowała,  aby  tą  sprawę  omówić  w  „Sprawach  różnych”
i powiedziała, że porozumie się w tej kwestii z Wydziałem Geodezji i Gospodarki Gruntami czy
wpłynął wniosek od Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad.
Mieczysław Kamiński  – powiedział, że wniosek o umorzenie tych płatności za te dwie działki –
działka  207  i  działka  207/2  został  złożony  przez  Biuro  Projektowe  DROSYSTEM,  oczywiście
z upoważnienia Generalnej Dyrekcji  Dróg Krajowych i  Autostrad.  Na Komisji  były dyskusje,  że
lepsze  może  by  było  rondo,  natomiast  na  dzień  dzisiejszy  z  materiałów,  jakie  zostały
przedstawione wynika,  że sprawa jest  tak zaawansowana, że nie ma możliwości  dyskusji,  czy
będzie to rondo, czy skrzyżowanie ze światłami dlatego, że jest to realizowane przez GDDKiA
w programie „Poprawa bezpieczeństwa ruchu drogowego w województwie dolnośląskim na DK 33
koło miejscowości  Bystrzyca Kłodzka w ramach  Programu Likwidacji  Miejsc Niebezpiecznych”,
więc albo będzie skrzyżowanie ze światłami albo nie będzie nic w ogóle i w związku z tym, że te
działki są bardzo małe i są one w obrębie tej drogi, a ta droga i to skrzyżowanie jest niezbędne, to
chciałby  przypomnieć,  że  tam będzie  zjazd w kierunku Strefy  Ekonomicznej,  czyli  jeżeli  będą
światła,  to przejeżdżające pojazdy będą miały ułatwiony wjazd i wyjazd i to jest bardzo ważna
rzecz, ponieważ tam nie ma możliwości budowy nowej drogi bezpośrednio w kierunku obwodnicy

4



drogi nr 33. Radny powiedział, że interes społeczny planowanej inwestycji wynika z tego, że droga
krajowa nr 33 na tym odcinku stanowi bardzo ważny i uczęszczany szlak drogowy i w związku
z  tym,  że  tam  często  dochodzi  do  wypadków  zasadne  jest,  żeby  Gmina  skorzystała  z  tej
możliwości i zwolniła z płatności GDDKiA za te dwie działki – działka nr 207 i działka nr 207/2.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr L/419/18
w sprawie zrzeczenia się w całości odszkodowania za nieruchomości przejmowane

 przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad
 
 

5/  Przewodniczący Rady –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji
Gimnazjum dla Dorosłych w Bystrzycy Kłodzkiej.
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że będzie teraz cykl trzech uchwał, które dotyczą zamiaru
likwidacji, a więc są to uchwały intencyjne. Pierwsza z nich dotyczy zamiaru likwidacji Gimnazjum
dla Dorosłych w Bystrzycy Kłodzkiej. W § 2 jest zapis, że zobowiązuje się i upoważnia Burmistrza
Bystrzycy  Kłodzkiej  do  dokonania  czynności  niezbędnych  do  przeprowadzenia  likwidacji,
w szczególności do zawiadomienia o zamiarze likwidacji szkoły uczniów i Dolnośląskiego Kuratora
Oświaty oraz do wystąpienia do Dolnośląskiego Kuratora Oświaty o opinię w sprawie likwidacji
szkół,  czyli  jest  to  cała  procedura,  jeśli  Państwo Radni  dziś  ten  projekt  uchwały zaakceptują.
Zastępca Burmistrza powiedziała, że Gimnazjum dla Dorosłych w Bystrzycy Kłodzkiej od kilku lat
odnotowuje spadek liczby słuchaczy, obecnie w systemie zaocznym w klasie III pobiera naukę 11
słuchaczy i  nie funkcjonują oddziały klasy I  i  klasy II.  Zaakcentowała, że w związku z reformą
oświaty  trwa  proces  wygaszania  gimnazjów  i  w  tym  przypadku,  ten  proces  wygaszania
zakończyłby się z dniem 31.08.2019 r., jednakże z uwagi na to, że brak jest obecnie funkcjonującej
klasy II i klasy I, zaistniały warunki do wcześniejszego zakończenia działalności. Dodała, że szkoła
obecnie zatrudnia 8 nauczycieli tj. 1,58 etatu i wszyscy nauczyciele szkoły, którzy nie nabyli praw
emerytalnych  mają  zagwarantowane  dalsze  zatrudnienie  w  innych  jednostkach  oświatowych
w Gminie Bystrzyca Kłodzka.
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
25 stycznia 2018 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie  zamiaru
likwidacji Gimnazjum dla Dorosłych w Bystrzycy Kłodzkiej. (11 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński  – powiedział, że nie ma klasy I, bo nie może być klasy I, bo nie ma już
Gimnazjum i nie było naboru w związku z tym nie ma problemu, ale najważniejsze jest to, że nie
ma klasy II,  bo wtedy wygaszenie nastąpiłoby w 2019 r.  a  w związku z tym,  że jest  klasa III
wygaszenie nastąpi w tym roku szkolnym. Radny dodał, że Gimnazjum spełniło swoją funkcję, bo
sporo uczniów, którzy nie skończyli Gimnazjum Dziennego, skończyli to Gimnazjum dla Dorosłych.
Natomiast nauczyciele nigdy nie byli  tam na etatach, byli  na częściach etatów, szkoła obecnie
zatrudnia  tylko  8  nauczycieli,  tj.  1,58  etatu  i  wszyscy  nauczyciele  pozostali  pracują  w  innych
szkołach, czyli nie ma problemu z zatrudnieniem. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr L/420/18
w sprawie zamiaru likwidacji 

Gimnazjum dla Dorosłych w Bystrzycy Kłodzkiej
 

6/  Przewodniczący Rady –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji
Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Bystrzycy Kłodzkiej.
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że jest to kolejna uchwała intencyjna w sprawie likwidacji
Liceum Ogólnokształcącego  dla  Dorosłych  w  Bystrzycy  Kłodzkiej.  W tej  uchwale,  jak  również
w następnej - w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej są dwa
nurty.  Jeden nurt  jest formalny,  mianowicie podczas przekształcenia wcześniejszej szkoły,  czyli
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Liceum Ogólnokształcącego w Zespół Szkół, kurator Oświaty zwrócił  uwagę, że istnieje konflikt
prawny,  ponieważ w danej  szkole  nie  mogą istnieć  dwie  szkoły  tego samego typu,  natomiast
drugie uzasadnienie jest takie, że Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Bystrzycy Kłodzkiej
wchodzi w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących, który został przejęty przez Gminę Bystrzyca
Kłodzka od Powiatu Kłodzkiego do dalszego prowadzenia. Ze względu na brak uczniów chętnych
do  podjęcia  nauki  w/w szkole  od  dwóch  lat  szkoła  nie  prowadzi  działalności  oświatowej.  Wg
informacji dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Bystrzycy Kłodzkiej nie przewiduje się
wzrostu  zainteresowania  nauką  w  placówce  w  kolejnych  latach,  a  zatem  dalsze  formalne
funkcjonowanie szkoły należy uznać za bezzasadne. I taki wniosek formalny wpłynął od dyrektora
szkoły w formie pisemnej. 
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
25 stycznia 2018 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie  zamiaru
likwidacji Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Bystrzycy Kłodzkiej. (12 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński  – powiedział, że Liceum Ogólnokształcące dla pracujących w Bystrzycy
Kłodzkiej  w  różnej  formie  istniało  przez  kilkadziesiąt  lat  i  zrealizowało  olbrzymie  zadanie
edukacyjne  i  tysiące  słuchaczy  ukończyło  Liceum  Ogólnokształcące,  ponieważ  kiedyś  było
wielociągowe i klasy były a, b itd. W ostatnich latach były trzy placówki, które prowadziły klasę
Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych – Prymus,  Mur w Szkole nr  1 i  jeszcze była próba
utrzymania Liceum dla Dorosłych przy Zespole Szkół na ul. Sempołowskiej.  Natomiast co roku
coraz mniej  jest  chętnych do nauki  w tym typie szkoły.  Została zlikwidowana szkoła prywatna
Prymus, Mur nie istnieje, istnieje inna forma szkoły – Omega, a w Liceum Ogólnokształcącym na
ul. Sempołowskiej, w ramach Zespołu Szkół po prostu nie było naboru i najprawdopodobniej nie
będzie naboru. W związku z tym Radny Kamiński uznał podjęcie tej uchwały za zasadne. Dodał,
że jeżeli byłaby taka potrzeba, to Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych można by reaktywować. 

Przewodniczy Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr L/421/18
w sprawie zamiaru likwidacji 

Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Bystrzycy Kłodzkiej

7/  Przewodniczący Rady –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji
Szkoły Policealnej dla Dorosłych nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej.
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że jest to trzeci projekt uchwały intencyjnej w sprawie
zamiaru  likwidacji  Szkoły  Policealnej  dla  Dorosłych  nr  2  w Bystrzycy Kłodzkiej  i  podobnie  jak
w poprzednim projekcie uchwały, jest zapis, że zobowiązuje się i upoważnia Burmistrza Bystrzycy
Kłodzkiej do dokonania czynności niezbędnych do przeprowadzenia likwidacji, a w szczególności
całej  procedury  związanej  z  tym  trybem.  Zastępca  Burmistrza  dodała,  że  podobnie  jak
w  przypadku  Liceum  Ogólnokształcącego  dla  Dorosłych,  podobnie  Szkoła  Policealna  dla
Dorosłych ze względu na brak uczniów chętnych do podjęcia nauki od dwóch lat nie prowadzi
działalności oświatowej. W związku z informacją dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących nie
przewiduje  się  wzrostu  zainteresowania  nauką  w placówce  w  kolejnych  latach,  zatem  dalsze
funkcjonowanie szkoły należy uznać za bezzasadne.
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
25 stycznia 2018 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie  zamiaru
likwidacji Szkoły Policealnej dla Dorosłych nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej. (12 za, jednogłośnie)

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr L/422/18
w sprawie zamiaru likwidacji 

Szkoły Policealnej dla Dorosłych nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej
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8/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie  planów pracy komisji
stałych Rady Miejskiej na rok 2018.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 26 stycznia
2018 r. przyjęła plan pracy Komisji  Budżetu i Finansów na rok 2018 z autopoprawkami. (8 za,
jednogłośnie)
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
25  stycznia  2017  r.  przyjęła  plan  pracy  Komisji  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  na  rok  2018
z autopoprawką. (9 za, jednogłośnie)
Władysława  Płoch  –  poinformowała,  że  Komisja  Rolnictwa  i  Zagospodarowania  Gminy  na
posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2018 r. przyjęła plan pracy Komisji na rok 2018 z uwzględnieniem
następujących zmian: 
-  aby z miesiąca  lipca  przenieść na miesiąc  maj jako pkt 2  – tj.   Pozyskiwanie drewna z lasów
gminnych i jego przeznaczenie oraz informacja o zieleni komunalnej.
(5 za jednogłośnie) 
Urszula Kular – poinformowała, że Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 25 stycznia 2018 r.
dokonała zmian w przyjętym planie kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2018, polegających na: 
- aby w miesiącu czerwcu dodać pkt 3 – tj.  Sprawozdanie finansowe gminy za 2017 rok - bilanse
zbiorcze, rachunki strat i zysków, zmiany w funduszu jednostek budżetowych i zakładów budżetowych.
- aby przenieść z miesiąca maja na miesiąc kwiecień  pkt 1 -  tj.   Kontrola Miejsko Gminnego
Ośrodka Kultury.,
- aby z miesiąca lutego wykreślić pkt 3  – tj.  Wizja Przedszkola Nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej.,
-  aby  w  miesiącu  sierpniu  odbyła  się  przerwa  wakacyjna,  zaś  w  miesiącu  lipcu  zrealizować
tematykę z miesiąca sierpnia,
- aby w miesiącu lipcu dodać pkt 3 – tj. Kontrola Przedszkola Nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej,
-  aby  w  miesiącu  październiku  dodać  pkt  3  –  tj.  Kontrola  Zespołu  Szkół  Ogólnokształcących
w Bystrzycy Kłodzkiej.
-  aby przenieść z miesiąca listopada na miesiąc październik pkt 1 -  tj.  Kontrola Urzędu Miasta
i Gminy w Bystrzycy Kłodzkiej. 
(13 za, jednogłośnie)

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr L/423/18
w sprawie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej na rok 2018

9/  Przewodniczący Rady –  przedstawił  kolejny projekt  uchwały w sprawie  dopłat  do taryf  dla
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków.
Marta Konieczna-Morawa –  powiedziała, że po raz kolejny podejmowany jest temat dopłat do
wody i do ścieków i ta uchwała jest potrzebna, ponieważ 24.02.2017 r. została zatwierdzona taryfa
obowiązująca do 10.06.2018 r., co wynika z nowelizacji ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę
i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. W związku z powyższym, aby w tym roku odbiorcy mogli
mieć stosowane te same stawki za wodę i ścieki, jak w roku ubiegłym, należy w obecnym roku
budżetowym taką uchwałę podjąć. Stawki dopłat są takie same jak w roku ubiegłym, dlatego, że
taryfa nie zmienia się od lutego ubiegłego roku, całkowita kwota dopłaty Gminy to 389 100 zł.
Jeżeli  chodzi  o  stawki  jest  tu  dopłata  na  poziomie  65 gr  netto  do  m³  wody dla  gospodarstw
domowych,  14  gr  netto  dla  pozostałych  odbiorców,  dopłaty  do  ścieków  to  1,21  zł  netto  dla
gospodarstw domowych i 0,97 zł netto dla pozostałych odbiorców grup taryfowych.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 26 stycznia
2018 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt  uchwały Rady Miejskiej  w sprawie dopłat  do taryf  dla
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków wraz z autopoprawkami.
(14 za, jednogłośnie) 
Mieczysław  Kamiński –  powiedział,  że  w  imieniu  samorządowców  chciałby  wyrazić
niezadowolenie, że od tego roku gminy nie będą miały wpływu na określenie wysokości taryf na
wodę i ścieki, ponieważ ustawodawca zmienił przepisy. Jest to jedna z ważniejszych opłat i funkcji,
która  służy  mieszkańcom  gmin,  natomiast  można  to  robić  w  sposób  pośredni,  czyli  przede
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wszystkim można zatwierdzać i ustalać plan modernizacji urządzeń wodnych i dopłacać do taryf,
które zostały ustalone przez spółkę Polskie Wody.
Marta Konieczna-Morawa – powiedziała, że to nie jest spółka tylko przedsiębiorstwo państwowe
Wody Polskie,  jeśli  chodzi  o formę organizacyjną,  natomiast  kompetencja ta została odebrana
samorządom, gdyż istnieje taka opinia, że samorządy celowo zawyżają stawki za wodę i za ścieki.
Mieczysław Kamiński  – powiedział, że ceny wody wzrosną, ponieważ wprowadzono podwyżkę
cen wody do skarbu państwa i spółka ZWiK będzie płaciła większe opłaty.
Marta Konieczna-Morawa – powiedziała, że te opłaty mają być podwyższone, obecnie do końca
2019 r. opłaty za tzw. usługi wodne pozostają na poziomie z roku 2017, przy czym wprowadzona
została  nowa opłata,  stosunkowo nieduża,  tzw.  stała  opłata.  Prezes ZWiK dodała,  że  nie  jest
wiadomo co będzie po 2019 r., ale taryfa na pewno będzie planowana na trzy lata.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

Uchwałę Nr L/424/18
w sprawie dopłat do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę

 i zbiorowego odprowadzenia ścieków

Zastępca  Burmistrza  –  dodała,  że  w  odpowiedzi  na  pytanie  Pana  Radnego  Piotrowskiego
odnośnie ewentualnego projektu albo koncepcji,  co do drogi krajowej,  informuje,  że Generalna
Dyrekcja Dróg Krajowych i  Autostrad nie złożyła do Gminy żadnego projektu,  który dotyczyłby
innego skrzyżowania niż tego, które było wymienione w dzisiejszej uchwale.

Ad. 4.    Zatwierdzenie protokołu z sesji.   
Przewodniczący Rady zaproponował  przyjęcie  protokołu  z  XLIX sesji  Rady Miejskiej  odbytej
w dniu 21 grudnia 2017 r. 

W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący Rady poddał protokół z XLIX sesji  Rady
Miejskiej odbytej w dniu 21 grudnia 2017 r. pod głosowanie.

Rada  w  obecności  13  Radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  13  głosami  za,  jednogłośnie  przyjęła
protokół z XLIX sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 21 grudnia 2017 r.

Ad. 5.  Informacje Burmistrza. 
Dariusz Piotrowski – powiedział, że Radni nie otrzymali informacji o spotkaniach Pani Burmistrz.
Przewodniczący Rady – powiedział, że Radni otrzymali informację o realizacji zadań, natomiast
informacje o spotkaniach Pani Burmistrz przedstawi szczegółowo na sesji w dniu 28.02.2018 r.
Poinformował, że planowana sesja odbędzie 28.02.2018 r. 
1/Gospodarka lokalowa:
- lokale użytkowe przejęte - 3
- lokale użytkowe wytypowane do przetargu - 0
- lokale użytkowe przeznaczone do sprzedaży - 0
- lokale użytkowe oddane w najem w drodze przetargu - 0, w drodze rokowań -1
- pozyskane mieszkania - 2
- przydzielone mieszkania - 2, po zakończonym remoncie kapitalnym-0, do remontu kapitalnego - 0
- zamiany mieszkań:
▪ wzajemne (pomiędzy najemcami) - 0
▪ z urzędu – 0
2/ Gospodarka mieniem gminnym:
- sprzedaż lokale (ilość zawartych aktów notarialnych): 
▪ mieszkalne - 0
▪ budynki (budowle) - 0
▪ lokale użytkowe - 0
▪ nieruchomości zabudowane – 0

8



▪ nieruchomości niezabudowane – 0
       w tym działki budowlane - 0, grunty rolne – 0, zamiany - 0.
▪ działki budowlana na polepszenie warunków zagospodarowania- 0, 
- dzierżawa gruntów rolnych: 25, w tym rolne: nowe-10, przedłużenia-15; ogródki przydomowe: 
nowe-0, przedłużenia-0; grunt pod garaż: nowe-0, przedłużenia -0; pomieszczenia gospodarcze: 
nowe-0, 
3/ Wydane Zarządzenia Burmistrza: 31
4/ Informacja demograficzna:
- urodzenia - 12
- zgony - 13.
Dariusz Piotrowski – zapytał o światła przy Banku Zachodnim. Powiedział, że zgodnie z tym, co
słyszał, to w związku z remontem i przebudową Przedszkola, Gmina dostaje dotacje i nie może
zmienić warunków tej przebudowy w ciągu 5 lat, a w związku z budową ronda trzeba by było wejść
na teren Przedszkola i Gmina musiałaby zwracać pieniądze. Dodał, że Pani Burmistrz przedstawiła
propozycję,  żeby  tam postawić  światła  i  w  związku  z  tym Radny  poprosił  o  przemyślenie  tej
propozycji,  gdyż  jest  problem przy  przejściach  dla  pieszych  z  oświetleniem,  czyli  przy  Banku
Zachodnim,  za  Bankiem  Zachodnim  w  kierunku  Osiedla  Szkolnego,  za  Mrówką,  gdzie  są  3
przejścia i  tam nie widać praktycznie nic.  Powiedział,  że jest to droga wojewódzka w kierunku
Polanicy, obok znajduje się centrum handlowe, gdzie jest kilka sklepów i do Bystrzycy przyjeżdżają
ludzie z całej gminy na zakupy i ta droga jest bardzo uczęszczana. Radny uważa, że jak będą
światła,  to  w  kierunku  Polanicy  i  w  kierunku  Bystrzycy,  miasto  może  się  przez  te  światła
zakorkować w tym miejscu i należy rozważyć czy mają być tam światła, czy próg zwalniający, bo
trzeba tam poprawić bezpieczeństwo.
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że wypowiedź Radnego Piotrowskiego zmierza do tego, aby
się zastanowić nad tym, czy w ogóle zasadne są światła i zaproponowała, żeby to było odrębnym
tematem na Komisji Budżetu i Finansów.

Ad. 6.  Zapytania Radnych. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że Gmina wycofała wniosek o budowę ronda a złożyła nowy
wniosek o sygnalizację świetlną na ul. Mickiewicza.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że jest jeszcze czas, żeby ten wniosek wycofać lub go zmienić.
Marian  Adamów –  powiedział,  że  zarządzeniem  Pani  Burmistrz  zostały  zmienione  stawki  za
wynajęcie hali gimnastycznej w Wilkanowie. Radny zgadza się z tym, że utrzymanie hali kosztuje
Gminę bardzo dużo, ale prywatne osoby, które wynajmują tą halę zarzucają, że za dużo zostały
podniesione stawki i mówią, że skorzystają z innych hal. Dodał, że w regulaminie nie ma już stawek
dla dzieci i młodzieży i zostało to podciągnięte pod kluby sportowe – 40 zł/godz. Powiedział, że nie
wie czy można zmieniać wysokość tych stawek przed upływem 5 lat, ponieważ to było zawarte
w regulaminie hali.
Zastępca  Burmistrza –  powiedziała,  że  ma  aktualne  zarządzenie,  natomiast  nie  pamięta
poprzedniego zarządzenia ale w 2 i 3 punkcie nic się nie zmieniło.
Dariusz Piotrowski – dodał, że jeżeli chodzi o halę, to nie do końca chodzi o wpływy, ale chodzi
o to, żeby mieszkańcy mieli możliwość korzystania z niej, a jeżeli stawka jest wysoka, to już jest
kłopot.
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że przekaże uwagi Państwa Radnych Pani Burmistrz.

Ad. 7.  Informacje Przewodniczącego Rady.  
Przewodniczący Rady poinformował, że sesja lutowa planowana jest na dzień 28.02.2018 r.
Przewodniczący  Rady –  powiedział,  że  do  biura  Rady  Miejskiej  wpłynęła  następująca
korespondencja: 

 z Regionalnej Izby Obrachunkowej, 4 uchwały w sprawie stwierdzenia nieważności części
uchwał Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej w sprawach opłat od posiadania psów, opłaty
uzdrowiskowej, opłaty miejscowej oraz opłaty targowej,

 pismo w sprawie wniosku p. Rolanda K. o wyrażenie zgody na zmianę zakresu prac dot.
wniosku  o  przeznaczenie  dotacji  na  przeprowadzenie  robót  budowlanych  przy  zabytku
z remontu i odbudowy kominów na remont dachu w budynku oficyny mieszkalnej zespołu
pałacowego przy ul. Podzamcze 7 w Gorzanowie,
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 pismo p. Ilony O. z prośbą o pomoc w sprawie drogi gminnej 63/3, gdzie nadal następuje
wywózka drewna przy roztopach, 

 pismo w sprawie zawiadomienia Dolnośląskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków
w sprawie przeprowadzenia w dniu 22.02.2018 r.  kontroli  pałacu w Wilkanowie i jest to
prośba o wstawiennictwo Państwa Urszuli i Artura B. z Paryża, 

 pismo Stowarzyszenia Przyjaciół Bystrzycy Kłodzkiej o udostępnienie informacji publicznej,
jako inicjator petycji  mieszkańców miasta i gminy Bystrzyca Kłodzka w sprawie budowy
ronda o udostępnienie pisma do Pana Marszałka, które było wystosowane z UMiG oraz
pisma Członka Zarządu Województwa Dolnośląskiego odnośnie ewentualnej budowy ronda
w Bystrzycy Kłodzkiej.

Skarbnik – wyjaśniła, że jeżeli chodzi o stwierdzenie nieważności uchwał w części, to zmieniła się
wykładnia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  do  tego,  co  ma  określać  uchwała.  Obecnie  jest
koncepcja, że uchwały mają być ogólne a szczegóły mają być w umowach czy w zarządzeniach.
Uwagi RIO nie powodują tego, że uchwały podjęte w grudniu stały się nieważne, tylko w części do
pewnych zapisów stwierdzają, że pewne zapisy są niezgodne z prawem, ale generalnie uchwały
Rady Miejskiej podjęte w grudniu działają, są opublikowane w Dzienniku Urzędowym Wojewody.

Ad. 8.  Sprawy różne i wolne wnioski.
Dariusz Piotrowski – zapytał jak jest z opinią, uchwałą w sprawie wsparcia dla Zespołu Szkół
Ponadgimnazjalnych w Bystrzycy Kłodzkiej, dotyczy to otwarcia nowych kierunków, czy do Powiatu
poszło jakieś pismo w tej sprawie.
Mieczysław Kamiński – powiedział, że na Komisji Edukacji został wypracowany wniosek, który,
żeby nabrać mocy prawnej musi być przegłosowany w dniu dzisiejszym na sesji Rady Miejskiej
i zgłasza wniosek, żeby wniosek Komisji Edukacji przegłosować jako stanowisko Rady Miejskiej,
wniosek ten zostanie przyjęty jako stanowisko Rady Miejskiej i zostanie wysłane pismo do Rady
Powiatu i Zarządu Powiatu Kłodzkiego. 
Przewodniczący Rady – poprosił o odczytanie wniosku Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, który
został wypracowany w dniu 25.01.2018 r. 
Agnieszka Jędrak – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu
25 stycznia 2018 r. wnioskuje do Rady Miejskiej, aby wspólnie z Burmistrzem Bystrzycy Kłodzkiej
wystąpić do Zarządu Powiatu i Rady Powiatu o wyrażenie zgody na utworzenie trzech oddziałów:
technik leśnik, kierowca mechanik, szkoła policealna w związku z zapotrzebowaniem w regionie.
(12 za, jednogłośnie)
Dariusz Piotrowski – powiedział, że chciałby przypomnieć, żeby ta uchwała, która dzisiaj zostanie
podjęta  znalazła  się  błyskawicznie,  bo  do  końca  lutego  Powiat  Kłodzki  ma  możliwość
zatwierdzenia kierunków.
Przewodniczący Rady – powiedział,  że został wypracowany wniosek i to nie będzie w formie
uchwały  ale  w  formie  stanowiska  Rady  Miejskiej  w  Bystrzycy  Kłodzkiej  i  przystąpił  do
przeprowadzenia głosowania nad wnioskiem.

Rada w obecności 14 Radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, pozytywnie zaopiniowała
wniosek. 

Mieczysław Kamiński  – powiedział, że kontaktuje się z wieloma mieszkańcami i Pan Wziątek,
były  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  jest  zaniepokojony  i  pyta  się,  co  dzieje  się  z  dwoma
zabytkami – maglem i tablicą historyczną, które podobno znajdują się na terenie OPS-u.
Małgorzata Kuchejda – odpowiedziała, że tablica jest w OPS-ie, natomiast o maglu nic nie wie.
Mieczysław  Kamiński –  powiedział,  że  to  trzeba  wyjaśnić,  bo  chodzi  o  magiel  zabytkowy.
Następnie powiedział, że posiada informacje, że w Przedszkolu wyszło szereg usterek i w tej chwili
usterki  są  dopiero  usuwane,  np.  dach  cieknie  itd.  i  są  tam  problemy  i  pracownicy  zamiast
zajmować  się  normalną  pracą,  muszą  sprzątać  i  czyścić  to  Przedszkole.  Ponadto  Panie
z  Przedszkola  pytają,  jak  to  się  stało,  że  Pani  dyrektor  dostała  ostatnio  nagrodę  Burmistrza
w październiku 2017 r. i wszystko było dobrze, a teraz jest wszystko źle.
Zastępca  Burmistrza  –  powiedziała,  że  obiekt,  gdzie  znajduje  się  Przedszkole  doświadczył
przebudowy w zasadzie wszystkiego, co się w nim znajduje, więc zakres objęty tym projektem jest
ogromny.  Wszystko  zostało  tam  zmienione,  przebudowano  budynek,  zmieniono  konstrukcję
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i doposażono i w trakcie funkcjonowania zauważa się pewne rzeczy, które są objęte gwarancją.
Następnie odnosząc się do wypowiedzi Radnego Kamińskiego, powiedziała, że chciałaby, żeby
informacje,  które  on  posiada  wpłynęły  na  piśmie.  Dodała,  że  bardzo  często  kontaktuje  się
z  Przedszkolem  i  wielokrotnie  monitorowała,  jak  to  wszystko  wygląda  i   rzeczy,  które  będą
wymagały poprawy, zostały wykonane. 
Mieczysław  Kamiński  –  powiedział,  że  wśród  pracownic  krąży  taka  informacja,  że  Pan
Błachowicz szykuje się na wicedyrektora.
Zastępca  Burmistrza  –  powiedziała,  że  w  korespondencji  jaka  została  przekazana  do  Pani
dyrektor jest zapis, że w związku z ilością oddziałów, jak również z faktem, że jest więcej niż jeden
budynek Przedszkola nr 2, wg właściwości, na wniosek dyrektora może być utworzone stanowisko
wicedyrektora, na co Pani dyrektor odpowiedziała, że do końca sierpnia 2018 r. nie widzi takiej
potrzeby,  jak  również  nie  wskazała  takiej  osoby,  która  mogłaby  być  wicedyrektorem  zgodnie
z właściwością prawną i takie jest jej pisemne uzasadnienie. Dodała, że nie jest jej nic wiadomo
o tym, żeby Pan Błachowicz miał pełnić funkcję wicedyrektora i na pewno nie jest to propozycja
Gminy.  Następnie  odnosząc  się  do  nagrody  Burmistrza  wyjaśniła,  że  w  budżecie  Gminy
wyodrębniona  jest  kwota,  która  stanowi  nagrody,  gdzie  Burmistrz  przyznaje  te  nagrody
kierownikom  jednostek  oświatowych,  natomiast  w  dalszej  części  kierownik  czy  dyrektor  danej
placówki  nagradza  swoich  pracowników.  Zastępca  Burmistrza  podziękowała  Pani  kierownik
Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych Kornelii Wenc-Szumigalskiej za zaangażowanie i za to, że
dzięki jej staraniom wszystko poszło sprawnie i dodała, że należało też zaakcentować obecność
dyrektora jednostki  w całym przedsięwzięciu,  dlatego też nagroda została  przyznana dla  Pani
dyrektor Przedszkola. 
Kornelia Wenc-Szumigalska – powiedziała, że jak mówił Pan Kamiński, Pani Wiatrowska dostała
nagrodę Burmistrza w ciągu 13 lat pracy trzykrotnie. Wychodzi na to, że średnio niemal co 5 lat ta
nagroda jest  jej  przyznawana.  To nie jest  nagroda za całokształt  działalności  i  trzeba mieć na
uwadze to,  że  teraz  podczas remontu,  trudność  w wykonywaniu  obowiązku dyrektora  została
zauważona przez Burmistrza. Kierownik WEiSS przypuszcza, że w pewien sposób Pani Burmistrz
chciała zrekompensować trud pełnienia nadzoru nad oddziałami w trzech różnych lokalizacjach i ta
praca  została  doceniona  w  postaci  nagrody  Burmistrza.  Niestety,  teraz  występują  problemy
wynikające  z  nikłego  zaangażowania  dyrektora  na  sam  koniec  remontu.  Natomiast  rozruch
Przedszkola  trwa  i  uwaga  skupia  się  na  tym,  aby  dzieci  były  przyjmowane  w  warunkach
właściwych  i  bezpiecznych,  ale  pewne  rozwiązania  Pani  dyrektor  budzą  wątpliwości
i sprzeciw, jak choćby lokalizacja oddziałów najmłodszej grupy na II piętrze, gdzie zejście na obiad
tych dzieci następuje po wielu schodach. Przepisy przewidują taką organizację ruchu wewnątrz
budynku, że jedna z Pań powinna iść na początku druga na końcu, podczas gdy zaobserwowano,
że grupa tych małych dzieci schodziła samodzielnie, a dwie Panie szły na samym końcu. Ponadto
do  tej  pory  nie  było  żadnego  spotkania  informacyjnego  z  rodzicami.  Natomiast,  jeżeli  chodzi
o kandydaturę Pana Błachowicza na wicedyrektora, to powiedziała, że o niczym takim nie słyszała.
Zastępca Burmistrza – poprosiła o kilka słów na temat ilości dzieci i ilości Pań, które wg dobrej
organizacji pracy powinny być w innym budynku. 
Kornelia Wenc-Szumigalska – powiedziała, że była wizytacja Przedszkola w okresie ferii i grupy
wyglądały tak, że nawet na Wojska Polskiego, w jednej grupie była dwójka dzieci, w drugiej grupie
jedno dziecko, a do tego sztab ludzi. Z kolei w tych grupach, które się przenosiły z MGOK była
grupa łączona,  np.  z trzech oddziałów jedna wspólna grupa 11 dzieci.  I  wtedy był  czas,  żeby
pewne rzeczy zrobić i ogarnąć. Kierownik dodała, że Pani dyrektor nie była na żadnym z odbiorów,
nie angażowała się w procedury przetargowe, w procedury wyłonienia wykonawców. A tego, że są
możliwe  usterki  można  było  uniknąć,  gdyby  Pani  dyrektor  wykazała  większe  zaangażowanie
i pojawiła się na odbiorze końcowym. Obecnie wychodzą pewne niedociągnięcia, ale to wszystko
będzie  w  ramach  gwarancji  usuwane.  Lecz,  aby  to  przebiegło  sprawnie,  należy  odpowiednio
zorganizować pracę.
Mieczysław Kamiński – powiedział, że nie wie, czy tu nie było błędu na początku, bo jeżeli były
zorganizowane  komisje  przetargowe,  to  do  tych  komisji  należało  wpisać  Panią  dyrektor
Wiatrowską,  żeby  mogła  konsultować.  Również  przy  odbiorze  końcowym  też  powinna  być
członkiem komisji wpisanym, a w tej chwili jest zarzut, że nie brała udziału w odbiorze.
Kornelia Wenc-Szumigalska  – powiedziała, że zgadza się z Radnym Kamińskim, bo dyrektor
powinien być na każdym etapie i na etapie projektu, udział Pani dyrektor był zapewniony. Do tego
momentu projekt prowadził Wydział Edukacji i Spraw Społecznych, następnie sprawę poprowadził
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Wydział Inwestycji i z przekazu pracowników tego wydziału wynika, że do pierwszej komisji Pani
dyrektor została powołana, ale nie stawiła się na posiedzenie komisji przetargowej i telefonicznie
poinformowała Panią Gazdę, żeby jej więcej do komisji nie powoływać.
Mieczysław  Kamiński –  powiedział,  że  składa  wniosek,  że  albo  Komisja  Rewizyjna  powinna
dokonać kontroli  Przedszkola  na tym etapie,  na jakim jest,  albo tej  kontroli  powinna dokonać
Komisja  Edukacji  i  Spraw  Społecznych  i  ocenić  sytuację,  jaka  jest  na  dzień  dzisiejszy
w Przedszkolu nr 2.
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że przy współpracy i zaangażowaniu Pani kierownik wydziału
Edukacji i jej, w piątek zostały zamknięte sprawy organizacyjne a w poniedziałek było otwarcie.
Przez pierwsze dni stycznia nie było pełnej obsady a sprawy organizacyjne i arkusz organizacyjny
został zamknięty w piątek i Przedszkole funkcjonuje. Dodała, że w takim dużym obiekcie usterki
zawsze  będą,  zostały  one  zauważone  i  zostały  usunięte  i  bezpieczeństwo  użytkowania
Przedszkola jest zapewnione. Zastępca Burmistrza powiedziała, że na remont Przedszkola została
przeznaczona duża kwota pieniędzy najpierw z budżetu i inne inwestycje musiały być przesunięte i
ten remont to jest ogromny sukces zarówno Radnych Miejskich, Burmistrza, jak i pracowników, bez
zaangażowania których, to by się nie udało.
Janusz Gałan – powiedział, że nie rozumie wniosku Pana Kamińskiego z tego względu, że przed
godziną było głosowanie na temat przyjęcia planów pracy i została podjęta uchwała. Na Komisji
Rewizyjnej  sam wnioskował,  żeby przenieść punkt  kontroli  Przedszkola nr  2 na miesiąc lipiec,
kiedy  będzie  przerwa  wakacyjna,  żeby  nie  przeszkadzać  w  funkcjonowaniu  Przedszkola.
Natomiast ustalone zostało, że 21.03.2018 r. odbędzie się oficjalne otwarcie, gdzie będą wszyscy
Radni.
Mieczysław  Kamiński –  powiedział,  że  gdyby  trzeba  było  opiniować  poszczególne  prace,
poszczególnych zespołów, to on musiałby długo mówić na temat Przedszkola, natomiast Rada
Miejska, zgodnie ze statutem może złożyć wniosek o przeprowadzenie kontroli.  Powiedział,  że
składa  formalny  wniosek  o  przeprowadzenie  kontroli  Przedszkola  nr  2  po  przeprowadzonym
remoncie kapitalnym. 
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że Radny Kamiński artykułuje słowa o większej wadze niż to,
co ona Radnym przedstawia  -  czyli  mówi,  ze są to usterki  gwarancyjne,  które są na bieżąco
monitorowane i usuwane i wszystko, co jest związane z tym obiektem musiało być wypełnione
i zrobione poprawnie, aby Gmina mogła dostać dofinansowanie, bo nikt nie pozwoliłby sobie na to,
żeby w wielomilionowej inwestycji pominąć jakieś zasadnicze elementy, które wymagają również
monitorowania z instytucji finansującej. Dlatego też dzieci są tam od 29 stycznia, ponieważ trzeba
wykazać konkretne wskaźniki do instytucji finansującej i to jest gwarantem uzyskania środków.
Jan  Krawczyk –  powiedział,  że  na  chodniku  przy  Przedszkolu  został  częściowo  uszkodzony
asfalt, przy demontażu barierek. Został zmieniony wjazd, który w jednym miejscu jest zlikwidowany
i przeniesiony w inne miejsce. Wjazd jest wyłożony kostką, są obrzeża przy tej kostce i są one
powyżej asfaltu chodnika, co stanowi zagrożenie dla pieszych, którzy przechodzą, potykają się
i przewracają. W związku z tym Radny zapytał, czy firma w jakiś sposób to naprawi i uzupełni
asfalt przy ogrodzeniu.
Zastępca Burmistrza  – powiedziała,  że projekt nie zakłada tego,  aby ten chodnik robiony był
z  projektu,  natomiast  Pani  Burmistrz  będzie  wnioskowała  do Rady Miejskiej,  aby przeznaczyć
środki na przebudowę całego chodnika, na całej długości. 

Przewodniczący Rady –  przystąpił  do  przeprowadzenia  głosowania  nad  wnioskiem Radnego
Mieczysława Kamińskiego, aby Komisja Rewizyjna przeprowadziła kontrolę w Przedszkolu nr 2.
Rada  w  obecności  14  Radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  3  głosami  za,  9  przeciwko,  przy  2
wstrzymujących się wniosek odrzuciła.

Mieczysław Kamiński –  powiedział,  że przekaże pracownicom Przedszkola, jaka była decyzja
Rady Miejskiej.
Zastępca  Burmistrza –  powiedziała,  że  jest  zdziwiona  jako  organ  prowadzący,  ponieważ
pracownik powinien się zwrócić do organu, kiedy coś jest nie tak, jak powinno być. Natomiast
takich informacji,  które artykułuje Radny Kamiński  nie ma ani w formie pisemnej  ani  w formie
ustnej i ze strony Radnego nie pada żadne nazwisko ani żadna konkretna osoba. Powiedziała, że
w rozmowach nieformalnych są pozyskiwane informacje,  które nie mają przełożenia w faktach
i poprosiła, żeby Pan Radny Kamiński powiedział, co to są za osoby z imienia i nazwiska lub jeżeli
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nie chce tego zrobić, to żeby te informacje zostały wyartykułowane na piśmie i wówczas Gmina
będzie się do tego odnosić. 
Mieczysław  Kamiński  –  powiedział,  że  pracownicy  poprosili,  aby  nie  podawać  ich  nazwisk,
ponieważ  obawiają  się  różnych  konsekwencji.  Dodał,  że  fakty  są  takie,  że  wiele  osób  jest
zaniepokojonych tym, co się dzieje w Przedszkolu i on osobiście tak tego nie zostawi i będzie
nadal drążył temat, pójdzie do Przedszkola i obejrzy pewne rzeczy itd., ponieważ jest tam wiele
problemów. 
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że dyrektor jednostki w imieniu pracowników może napisać
do  Rady Miejskiej, do Burmistrza, do Kuratorium i jest to normalna droga służbowa. Jeżeli są
jakieś nieprawidłowości,  jakieś rzeczy sporne,  to dyrektor  ma obowiązek wyartykułowania tego
w formie pisemnej. 
Marian Adamów  – powiedział, że jeżeli jest jakaś wątpliwość, to należałoby wysłuchać drugiej
strony oraz pójść tam, zobaczyć i ocenić sprawę. 
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że kompetencje komisji Edukacji, Kultury i Sportu są takie,
że pomimo zatwierdzonego projektu pracy swojej komisji ma ona możliwość, aby wpisać taki punkt
wizyty  czy kontroli,  natomiast  zgoda  komisji  Rewizyjnej  nie  została  przegłosowana,  ale  każdy
Radny, który nie jest członkiem danej komisji może uczestniczyć w jej posiedzeniach, ponieważ
wstęp na wszystkie komisje jest jawny.   
Mieczysław Kamiński –  powiedział, że Stowarzyszenie z Wrocławia i Gmina Bystrzyca Kłodzka
otwiera w miejsce Bystrzaków żłobek i w związku z tym zapytał jaki jest nabór, ile osób zgłosiło
swoje dzieci  do tego żłobka, jaki  zakres prac należy wykonać i  czy te pieniądze, które Gmina
przeznaczyła już w budżecie i środki, które pozyskała Fundacja wystarczą.
Kornelia  Wenc-Szumigalska  – powiedziała,  że  Fundacja  Edukacji  Przedszkolnej  jest  liderem
w projekcie, natomiast Gmina jest partnerem. Obecnie trwają prace remontowe, które pozwolą ten
obiekt dostosować do wymogów zawartych w przepisach odnośnie żłobków, ponieważ przepisy te
są  znacznie  bardziej  rygorystyczne,  jeżeli  chodzi  o  zabezpieczenie  techniczne  i  sanitarne.
Rekrutacja odbyła się na przełomie grudnia i  stycznia i  w żłobku są 24 miejsca,  1 osoba jest
oczekująca na miejsce.  Kierownik  dodała,  że oferta żłobka wpisuje  się  doskonale  w popyt  na
usługi  żłobkowe  i  wszystko  idzie  zgodnie  z  planem.  Poinformowała,  że  w  dniu  jutrzejszym
odbędzie się spotkanie organizacyjne z rodzicami dzieci, które zostały przyjęte do tego żłobka,
będzie  Pan  Tadeusz  Szmigiel,  prezes  Fundacji  i  wszelkie  wątpliwości  zostaną  rozwiązane,
ponieważ powstaje nowa jednostka i rodzice chcą wiedzieć, jak to wszystko będzie działało i na
jakich zasadach. 
Mieczysław Kamiński – zapytał, co stoi na przeszkodzie, że Rada Miejska nie uchwala statutów
Sołectw i Osiedli.
Janusz Gałan – powiedział, że sprawa Sołectw miała być w styczniu, ale chodziło o to, że Pani
kierownik wydziału Rolnictwa przygotowywała sprawy umowy z ZUK-iem i w związku z tym, że jest
sporo tych materiałów było zapewnienie, że ta sprawa będzie na sesji w miesiącu lutym.
Mieczysław  Kamiński –  powiedział,  że  w trakcie  prac  komisji  w  poprzednim tygodniu  Radni
dostali  ogłoszenie na temat eternitu.  Było ogłoszenie, że jeszcze jest czas,  a tu Gmina zbiera
chętnych  na  likwidację  eternitu.  Radny  w  związku  z  tym  zapytał,  jakie  teraz  będą  terminy,
ponieważ to wpłynęło do mieszkańców około czwartku czy piątku, a termin składania wniosku jest
do 01.02.2018 r. Powiedział, że wniosek jest prosty, że prawdopodobnie Gmina znowu nie złoży
wniosku i znowu nie skorzysta ze środków na usuwanie azbestu i wyrobów zawierających azbest.
Zastępca Burmistrza – zapytała, czy Pan Radny Kamiński przeczytał to pismo całe. Powiedziała,
że z grzeczności i z szacunku dla Państwa Radnych skopiowała ogłoszenie, żeby Radni je też
mieli i jest pewna, że Radni wiedzą o tym od momentu ogłoszenia, od kiedy to się pojawiło na
stronie UMiG i od kiedy jest nabór. Dokumenty te zostały rozdane Radnym, z których niektórzy są
sołtysami i przewodniczącymi Osiedla do rozwieszenia i wszystko jest jak potrzeba. Powiedziała,
że  nie  można  tak  mówić,  że  Wojewódzki  Fundusz  Ochrony  Środowiska  ogłosił  to  pół  roku
wcześniej,  a Gmina dopiero teraz sobie o tym przypomniała,  bo to jest  niezgodne z prawdą i
krzywdzące zarówno dla niej, jak i dla pracowników, ponieważ jest napisane w akapicie, którego
Radny Kamiński nie przeczytał, że w styczniu w 2018 r. Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska
dopiero  ogłosił  taki  nabór.  Dodała,  że  Gmina  Bystrzyca  Kłodzka  ma termin  do  01.02.2018  r.,
podczas, gdy gminy ościenne mają terminy składania wniosków do 24, 26 stycznia. Termin został
wydłużony maksymalnie. Zastępca Burmistrza poinformowała, że wnioski są składane na bieżąco i
nie  jest  to  ostatni  konkurs  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska.  Będzie  następny
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konkurs i będą następne nabory. 
Mieczysław  Kamiński –  powiedział,  że  Wojewódzki  Fundusz  Ochrony  Środowiska  co  roku
ogłasza  taki  konkurs  i  Gmina  nie  powinna  czekać  na  datę  ogłoszenia  tego  konkursu,  tylko
wcześniej powinna przygotowywać wnioski i materiały i w momencie, jak się pojawia ogłoszenie,
czyli  2 stycznia,  Gmina powinna być już przygotowana. Radny zapytał  czy są składane jakieś
wnioski. 
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że Pan Radny Kamiński nie słuchał jej wypowiedzi, ponieważ
już  wcześniej  powiedziała,  że  wnioski  są  składane.  Następnie  wyjaśniła,  że  nie  można  było
wcześniej  zbierać wniosków,  ponieważ Gmina nie wiedziała,  jak ma wyglądać wniosek,  czego
sobie życzy instytucja, która ogłasza konkurs i przydziela te pieniądze, a oprócz tego wymagana
jest inwentaryzacja, z którą Gmina już sobie poradziła i jest przygotowana do tego, żeby to dalej
poprowadzić.  
Jan Krawczyk – powiedział, że dobrze jest, że co roku jest taki konkurs, gdyż ludzi nie stać na
zakup materiałów na dach, dlatego jest to sukcesywnie, co roku. Więc nie trzeba przyspieszać
i mówić, że wszyscy muszą to zrobić, ponieważ jest czas do 2032 r. Jest to duże obciążenie dla
mieszkańców,  ponieważ  jest  wyraźnie  zaznaczone,  że  koszty  zakupu  nowych  materiałów  na
pokrycie powierzchni dachowej i koszty wykonania pokrywa właściciel. 
Mieczysław Kamiński  – powiedział,  że jest  dofinansowanie 85% likwidacji  azbestu,  natomiast
chodzi o czas i o reakcję.
Przewodniczący Rady – zapytał, czy do sekretarza sesji wpłynął wniosek.
Leszek Stróż – sekretarz sesji – odpowiedział, że nie wpłynął żaden wniosek. 

Ad. 9.  Zamknięcie obrad.
Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  i  braku  uwag  złożonych  na  piśmie  sekretarzowi  –
Przewodniczący Rady podziękował sekretarzowi sesji za pełnienie obowiązku oraz Radnym za
czynny  udział  i  zamknął  obrady  pięćdziesiątej  sesji  Rady  Miejskiej  VII  kadencji  w  Bystrzycy
Kłodzkiej o godz.1130. 
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